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ПРЕСКЛИПИНГ 

10 март 2022 г., четвъртък 

 

 

www.zdrave.net/Новини/Отпада-изискването-за--зелен-сертификат--в-обекти-с-

обществено-значение/n21351 

Отпада изискването за „зелен сертификат" в обекти с обществено значение 

10 Март 2022 | 09:27 

От днес посетителите на обекти с обществено значение не трябва да представят 

„зелен сертификат", съобщиха от здравното министерство. Това е втората стъпка в 

плана за деескалация на противоепидемичните мерки, с оглед положителната 

тенденция за намаляване заболяемостта в страната. Изискването за „зелен сертификат" 

остава задължително за персонала на всички обекти с обществено значение. 

Планът предвижда след 20-ти март изискването за „зелен сертификат" да отпадне и 

за работещите в обектите с обществено значение при запазване на благоприятната 

тенденция в развитието на епидемичната обстановка, свързана с COVID-19 в страната. 

От утре отпада и ограничението за брой деца в група при провеждане на 

присъствени групови занятия в езикови центрове, образователни центрове, центрове за 

подкрепа на личностно развитие и други обучителни центрове и школи. 

 

www.zdrave.net/Новини/Единствено-имунизациите-срещу-грип-бележат-подем-

през-2021-г.-/n21346 

Единствено имунизациите срещу грип бележат подем през 2021 г. 

Сряда, 09 Март 2022 

COVID-пандемията, забраната за планова дейност и масираните антиваксърски 

кампании са довели до намаляване на обхвата на имунизациите през изминалата 

година. Това показват данните на НЦОЗА за 2021 г. Същевременно е рекорден ръста на 

ваксинираните срещу грип. През 2021 г. са се имунизирали 144 157 души, докато през 

2020 г. те са били едва 20 977, а през 2019 г. -  85 607. 

От задължителните имунизации единствено при ваксините срещу туберкулоза не се 

наблюдава сериозно намаление. През 2021 обхвата на ваксинираните е 96,7%, докато 

през 2020 са били обхванати 97%, а през 2019 г. – 95,5%. 

През 2021 г. ваксинираните срещу дифтерия, тетанус и коклюш, получили трети прием 

са били 89,5%, докато през 2020 г. процентът на обхванатите е 91,2%, а през 2019 г. – 

92,8%. Подобна е ситуацията с ваксините срещу полиомиелит получили трети прием – 

89,5% обхванати през 2021 г. (91,2% през 2020 г., 92,8% през 2019 г.); срещу 

хемофилус инфлуенце тип Б, получили трети прием - 89,5% (2020 г. – 91,4%, 2019 г. – 

92,8%); срещу хепатит Б имунизирани новородени, получили трети прием - 89,4% 
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(2020 г. – 91,5%, 2019 г. – 93,3%); срещу морбили, паротит и рубеола, имунизирани на 

13 месеца – 88,7% (2020 г. – 88,3%, 2019 г. – 95,1%); срещу пневмококови инфекции с 

конюгирана ваксина получили трети прием – 86,1% (2020 г. – 90,3%, 2019 г. – 89,6%). 

При целевите имунизации има лек спад спрямо 2020 г. при ваксинирането срещу бяс 

след ухапване - 1 767 души (1 927 – 2020 г.) и сериозен спрямо 2019 г. (2 542). 

Срещу хепатит А и хепатит Б през 2021 г. са се имунизирали съответно 425 и 138 души. 

За сравнение през 2020 г. ваксинирани срещу хепатит А са били 889 души, а през 2019 

г. - 3 262 души. Срещу хепатит Б през 2020 г. са били ваксинирани 108 души, а през 

2019 г. – 339. 

Спад има и при имунизациите срещу тетанус при нараняване. През 2021 г. са се 

имунизирали 35 153 души, докато през 2020 г. ваксинирани са били 38 049 лица, а през 

2019 г. - 57 338.  

 

www.zdrave.net/Новини/КЗК-започна-мониторинг-на-пазара-на-

фармацевтичните-продукти/n21349 

КЗК започна мониторинг на пазара на фармацевтичните продукти 

Сряда, 09 Март 2022  

От понеделник Комисията за защита на конкуренцията (КЗК) прави мониторинг върху 

пазара на горивата, на фармацевтични продукти и пазара на цимент. Това съобщи 

Димитър Кюмюрджиев, заместник-председател на КЗК, по време на заседанието на 

парламентарната комисия по икономическа политика и иновации, цитиран от БТА. 

„Ние не разследваме спекула, ние разследваме за тайни споразумения между 

конкуренти за решения за цени. КЗК следи за непазарно поведение на участници на 

тези пазари. Ако видим подобно нещо, можем да се самосезираме. Най-трудните за 

установяване нарушения са антитръстовите нарушения. Инструментариумът тук ни е 

много ограничен. Няма нито един случай за доброволно разкриване на подобни 

нарушения, каза още зам.-председателят на КЗК. 

Припомняме, че от Асоциацията на собственици на аптеки предупредиха преди месец, 

че предстои масово поскъпване на лекарствата. Увеличението засяга над 1000 

лекарства в различна степен, но е в рамките на 10-15%. 

„Има два процеса най-малко, защото увеличаването на разходите касае и 

производителите. Има предизвестие за увеличаване на цените от производителите на 

лекарства. Ръстът ще е в размер от 4 до 20% за някои медикаменти - той отразява 

инфлацията. Това се случва всяка година, но тази година повишените е най-голямо“, 

каза тогава председателят на асоциацията Николай Костов. 

Той допълни, че най-голям скок в цените ще има при медикаментите, които се продават 

без лекарско предписание. „Законът ограничава увеличаването на цените по НЗОК. 
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При козметиката и хранителните добавки може да има неограничено повишение на 

цените“, каза  Костов. 

 

www.zdrave.net/Новини/Данните-на-НЦОЗА--Инсултите-и-инфарктите-трайно-

намаляват/n21343 

Данните на НЦОЗА: Инсултите и инфарктите трайно намаляват 

Сряда, 09 Март 2022 

Сърдечносъдовите заболявания не са сред причините за надвишената смъртност у 

нас през 2021 г., показват данните на НЦОЗА. Напротив – данните показват тенденция 

за намаляване на диагностицираните с остра мозъчносъдова болест и остър инфаркт на 

миокарда, като особено видима е тази тенденция при инсултите. 

През 2021 г. хоспитализираните с инсулт са били 42 822, като от тях 8 343 в 

интензивна структура. Общо хоспитализирани и нехоспитализирани с инсулт пък са 

били 45 444 души. През 2020 г. пък хоспитализираните с инсулт са били 46 072, в 

интензивна структура - 9 823, а общо диагностицираните хоспитализирани и 

нехоспитализирани - 48 686. Намаляването е особено драстично в сравнение с данните 

от периода преди началото на COVID пандемията. През 2019 г. хоспитализирани са 

били 55 384 души, като от тях в интензивна структура са били  12 053. Общо 

хоспитализирани и нехоспитализирани с инсулт са били 58 128 души. 

Тази тенденция обаче не е така видима при броя на починалите в болнични 

структури. През 2021 г. броя на починалите от общия брой хоспитализирани е 5 518 

души, като от тях в интензивна структура - 1 737; през 2020 г. техният брой е 5 187, в 

интензивна структура - 1 877, а през 2019 - 5 398, в интензивна структура - 2 146. 

Тенденция за намаляване има и при случаите на остър инфаркт на миокарда, макар и 

далеч не толкова категорична. През 2021 г. хоспитализираните с инфаркт са били 9 787, 

като от тях в интензивна структура - 2 738. Общият брой на хоспитализираните и 

нехоспитализираните е 11 445. През 2020 г. хоспитализирани са били 9 965, като от тях 

в интензивна структура 3 206. Общо хоспитализирани и нехоспитализирани са били 11 

786 души. През 2019 г. в болници са били приети 11 488 души с инфаркт, като в 

интензивните отделения са били 3 994. Общо хоспитализирани и нехоспитализирани с 

инфаркт са били 13 010 души. 

При случаите на починали с инфаркт обаче не се наблюдава такава тенденция. През 

2021 г. от инфаркт в болница са починали 862, от които в интензивна структура – 443, 

докато през 2020 г. починалите са били 855, а в интензивна структура – 452. Въпреки 

това има трайно намаление на смъртността в болниците в сравнение с периода от преди 

пандемията – през 2019 г. починалите от общия брой хоспитализирани са 933 души, от 

които в интензивна структура – 542.  
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“Забелязва се една тенденция към намаляване на броя на новооткритите и 

новорегистрирани случаи на Covid-19. Може да се каже, че вървим към пълно 

затихване на пандемичната обстановка.“ Това каза в предаването “Нашият ден“ на БНР 

д-р Трифон Вълков, специалист по инфекциозни болести и един от създателите на 

първоначалния протокол за лечение на Covid. 

Постковид и лонг ковид 

“За лонг ковид говорим, когато симптомите по време на една остра инфекция се 

задържат повече или около четири седмици след преболедуването на инфекцията. Те 

могат да са свързани със самия ход на инфекцията или да се появят в този 4-седмичен 

период, дори да е имало светъл период между острата инфекция или тяхната поява. 

Говорим за оплаквания като: обща отпадналост, безапетитие, безсъние, нарушение в 

концентрацията и паметта. Ако обаче тези оплаквания продължат повече от 12 

седмици, вече говорим за постковид синдром.“ 

 Covid инфекцията протича по-тежко при лоша орална хигиена 

Интерактивен справочник за лечение на Covid-19 

“От тези колеги, с които съм разговарял за справочника, съм получил информация, че 

са останали доволни. От неговото издаване до момента има четири актуализации. 

Справочникът представлява конгломерат от препоръки, взети от терапиите, 

терапевтичните справочници и линии на държави като Израел, Германия, САЩ и 

Англия. 

От тогава досега непрекъснато се появяват нови медикаменти, като моноклоналните 

антитела, които също бяха допълнени в новите версии на справочника. 

Най-важното при тези моноклонални антитела е моментът, в който те се прилагат. 

Ако приложим противовирусен препарат или моноклонални антитела в напреднал 

стадий на заболяването, ефектът от тях ще е нищожен и лекарят, който ги прилага, 

остава с впечатлението, че те не действат, което не е така.“ 

 Никой не трябва да мисли, че Омикрон е обикновена настинка 

Всяка болница разработва собствен протокол за лечение на Covid-19 

“И аз получих такава информация, но не съм съвсем сигурен. Ако бъде направено 

такова нещо, би било грешка. Няма как всяка болница да лекува по свой индивидуален 

начин едно и също заболяване. Единен протокол пази и лекарите, и създава усещане 

за сигурност на пациента. 

Нямам представа на какъв принцип се създават протоколите в различните болници. 

Едно от изискванията при изработка на нашия беше да не се ръководим от собствения 

си опит, а от опита на най-добрите. Да вземем за примери терапевтични модели, които 

са доказани. 

https://bnr.bg/hristobotev/post/101584874/ortodont
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Препарати, които попадат в тези протоколите, могат да бъдат разделени в няколко 

групи: първата са противовирусни препарати, към тях спадат тези, които бяха 

одобрени още в самото начало, като Ремдесивир, сега сме в очакване на 

препарата “Паксловит“, който е първият одобрен антиковиден препарат. Виждаме 

биологичната терапия в лицето на моноклоналните антитела и стигаме 

до имуномодулиращата терапия в лицето на кортикостероидите.“ 

 СЗО вижда повече доказателства, че Омикрон причинява по-леки 

симптоми 

Индивидуален подход при лечението 

“Истинско предизвикателство пред лекарите са пациентите с множество придружаващи 

заболявания. Когато създавахме този протокол, още тогава казахме, че той отразява 

основните терапевтични линии именно на такива болни. На болни, които не са с тежки 

придружаващи заболявания, масовият процент от случаите. 

За проследяването на такива случаи към Министерството тогава беше създадена 

работна група, която имаше за цел да актуализира не само справочника, а и да създаде 

терапевтични модели при пациенти със съответните придружаващи заболявания и 

Covid инфекция. Тях ги има и са качени както на сайта на БЛС, така и на 

Министерството на здравеопазването.“ 
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